



تعميم  
GACA Circular

To: All airlines operating in the airports of the Kingdom of Saudi Arabia, including Private Aviation.

إلى: جميع شركات الطيران العاملة بمطارات المملكة العربية السعودية بما يشمل الطيران الخاص.

Subject:

Preventive measures for public health emergencies due to mpox.

الموضوع: الإجراءات الوقائية لحالة الطوارئ الصحية العامة بسبب جدري القردة.

Reference:

- Article No. (23) of the Civil Aviation Law.

المرجع: المادة رقم (٢٣) من نظام الطيران المدني.

Background:

According to the World Health Organization (WHO) announcement regarding mpox as a public health emergency (PHEIC).

نظراً إلى إعلان منظمة الصحة العالمية حالة طوارئ صحية عامة بسبب جدري القردة.

Instructions:

التعليمات:

- All Airlines are required to inform all passengers and Crew members traveling to the following countries: (Democratic Republic of the Congo, Republic of the Congo, Central African Republic, The Republic of Burundi, the Republic of Rwanda, The Republic of Uganda, and the Republic of Kenya), to comply with the following preventive measures:
  - Avoid contact with people who are sick or showing symptoms of illness and the materials they use.
  - Do not interact with, consume, or prepare wild animals, whether alive or dead.
  - Make sure to receive two doses of the vaccine before traveling if you are in a high-risk group, such as individuals with more than one sexual partner or those recently diagnosed with a sexually transmitted disease.
  - If you experience symptoms of illness, such as a rash, seek medical care and avoid contact with others.
- Failure to comply with circulars issued by GACA is an explicit violation of the government's orders. Violators will be held responsible, and legal procedures will be initiated against them.

- يجب على جميع شركات الطيران التنويه على جميع المسافرين والملاحين إلى الدول التالية: (جمهورية الكونغو الديمقراطية، وجمهورية الكونغو، وجمهورية أفريقيا الوسطى، وجمهورية بروندي، وجمهورية رواندا، وجمهورية أوغندا، وجمهورية كينيا) بالالتزام بالإجراءات الوقائية التالية:
  - تجنب الاختلاط بالأشخاص المرضى (أو من تظهر عليهم أعراض المرض) أو الأدوات التي يتم استخدامها.
  - تجنب الاختلاط بالحيوانات البرية (حية أو ميتة) أو تناولها أو تحضيرها.
  - أخذ جرعتين من اللقاح قبل السفر للأشخاص في الفئات عالية الخطورة (الأفراد الذين لديهم أكثر من شريك جنسي، والأفراد الذين تم تشخيصهم حديثاً بمرض منقول جنسياً).
  - طلب الرعاية الطبية عند الإصابة بأعراض المرض (مثل الطفح الجلدي) وتجنب الاتصال بالآخرين.
- إن عدم الالتزام بالتعاميم التي تصدرها الهيئة يعد مخالفة صريحة للأوامر الحكومية وسيتم اتخاذ الإجراءات النظامية بحق المخالف وتحمله المسؤولية المترتبة على ذلك.

Attachment(s): Nil.

المرفقات: لا يوجد.

رئيس الهيئة العامة للطيران المدني  
President of the General Authority of Civil Aviation

عبدالعزیز بن عبدالله الدعيلج  
Abdulaziz A. Al-Duailej  
عنه / سليمان بن أحمد البسام

On his behalf / Suleiman A. Albassam